

HISTOIRE ET POLITIQUE HISTORY AND POLITICS

Pehr Kalm may have been the first Finn to ever visit what today is Canada, although it is likely that some of the early settlers of New Sweden, or their descendants, had travelled north from the mouth of the Delaware River. After the Confederation more Finns migrated to Canada with thousands of other Europeans. With both Finland and Canada developing their independence during the nineteenth century, personal connections and relationships were interwoven into official relations between the two countries. This segment discusses the history of Finnish-Canadian relations on both levels, personal and official.

Pehr Kalm est peut-être le premier Finlandais à avoir visité ce qui est aujourd'hui le Canada, mais il est probable que certains des premiers colons de la Nouvelle-Suède, ou leurs descendants, avaient voyagé au nord de l'embouchure du fleuve Delaware. Après la Confédération, d'autres Finlandais ont émigré au Canada, de même que des milliers d'autres Européens. Alors que la Finlande comme le Canada mûrissaient leur indépendance au XIX^e siècle, les connexions et relations personnelles étaient intimement liées aux relations officielles entre les deux pays. Cette section aborde l'histoire des relations finlando-canadiennes aux deux niveaux, personnel et officiel.